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Masz spraw , jeste  wiadkiem 
niecodziennej sytuacji, zadzwo !

red. Krzysztof Juszczak
tel. 695 385 509

- Od 2012 r. informujemy mar-
sza ka województwa wielkopolskiego, 
e sk adowisko odpadów w Ostrze-

szowie, w naszej ocenie, nie spe nia 
wymaga , jakie powinno spe nia  - 

 - Zosta o 
usadowione jedynie na naturalnej war-
stwie izolacyjnej, jak  jest glina, brak 
za  jakiejkolwiek sztucznej warstwy 
izolacji, wymaganej przez przepisy. 
W zwi zku z tym wielokrotnie apelo-
wali my do marsza ka o zamkni cie 
tego sk adowiska. Od 2017 r. sp ywaj  
do nas, z ró nym nasileniem, skargi 
dotycz ce uci liwo ci zapachowej, 
a to kolejny powód do zamkni cia. 
Przeprowadzone przez nas kontrole 
wykaza y, e cz  wykonanych przez 
spó k  dodatkowych studni odgazo-
wuj cych nie jest pod czona. Skoro 
gazy powstaj ce w wyniku fermentacji 
odpadów nie s  w a ciwie zbierane, 
prowadzi to do wspomnianych uci -
liwo ci

- Mamy bezpo redni materia  
dowodowy, który tra   do WIO  - do 
Kalisza i Poznania. Jest tam udo-
wodnione, e odpady, które mog  
by  jedynie prze adowywane, s  roz-
garniane i rozsypywane - 

Jest dokumentacja na to, e s  
tam takie odpady

Zak ad 
t umaczy si , e przypadkowo, e po-
tem s  uprz tane. Cho  wiarygodno  
tych zapewnie  jest niewielka, woje-
wódzki inspektor nie ma w tym zakre-
sie mo liwo ci dzia ania nakazowego, 
jedynie jest organem kontrolnym. Tyl-
ko marsza ek województwa mo e 
zmusi  zarz dzaj cych sk adowiskiem 
do pewnych dzia a . Potrzebny jest 
tu monitoring i, zgodnie z nowelizacj  

ustawy, od dwóch miesi cy powinien 
by , lecz wci  go nie ma.

- Wasze wyja nienia s  sprzeczne 
z tym, co otrzymali my na pi mie od 
kierownictwa EKO-Regionu

Oni twierdz , e jest monitoring i e 
wszystko jest sprawdzane. Poza tym, 
ju  w sierpniu ubieg ego roku mówio-
no, e w pa dzierniku b dzie plan 
likwidacji wysypiska. Min  rok i co 
mamy? 

- Jeszcze jako radny bra em udzia  
w tamtych spotkaniach i potwierdzam, 
e tak zapewniano. Pod koniec ubie-

g ego roku Eko-Region informowa , e 
odpady b d  wwo one na sk adowi-
sko do ko ca 2020 r. Nalegali my, by 
ten termin przy pieszy . Nowy termin, 
jaki poda a  rma, to po owa przysz ego 
roku. Naciskali my, by jeszcze go 
skrócili, aby unikn  wwo enia od-
padów, kiedy zaczynaj  si  upa y, bo 
wtedy odór jest szczególnie uci liwy. 
Przed tygodniem rozmawia em z no-
wym prezesem i przedstawicielami 
 rmy - przywie li plan rekultywacji, 
jednak maj  do niego pewne zastrze-
enia, wi c potrzebuj  miesi ca, by 

projektant naniós  poprawki. Obie-
cali, e po tym terminie przyjad  do 
Ostrzeszowa z poprawionym planem 
i kompendium dzia a , jakie b d  po-
dejmowa . Najwa niejsze, co ma by  
w tym planie, to zapewnienie, e przy-
wóz odpadów na wysypisko zako czy 
si  z dniem 31 marca 2020 r.

- Gwarantuj  tu pa stwu, e to 
uzupe nienie planu dzia ania nie b -
dzie zale e  od jednego wpisu

B dzie przechodzi o z jednej 
instancji do drugiej, a ka da zacznie 
nanosi  swoje zastrze enia. Potem 
plan wróci do Eko-Regionu, znowu 
b d  zastrze enia - minie pó  roku… 
Spotkamy si  tu za cztery lata i pro-
blem smrodu, jak by , tak b dzie.

- Je eli by y to podpa-
lenia, sprawa zostanie skierowana 
do prokuratury -

- Tyle ju  by o spotka  dotycz -
cych sk adowiska, tyle si  na ten temat 
przez lata mówi o, a my konkretnie 
chcieliby my wiedzie , kiedy zostanie 
zamkni te. Jak d ugo jeszcze b d  
nam smrodzi ? - K. Juszczak 
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